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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

K é s z ü l t: Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének a 2023. március 9. 

napján 8.30 órai kezdettel a bábonymegyeri Polgármesteri Hivatalban megtartott 

nyílt üléséről. 

 

Jelen vannak:     Knopf Antal polgármester 

                                     Tengler Zoltánné alpolgármester       

                            Horváth János képviselő 

                            Gasparics Béla képviselő 

                            Ligeti László képviselő 

 

Meghívottként: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző, Varga Margit pénzügyi irodavezető 

                                                                                                                      

         A jegyzőkönyvet hangfelvétel alapján készítette Sternóczky Andrásné szervezési munkatárs. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Köszönti az ülésen megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert 5 fő 

képviselő megjelent. Az ülést megnyitja. 

 

A napirendi listára egy napirendi pontot szeretne felvetetni, melyet 6. napirendi pontként 

tárgyalnának. Az előterjesztés címe: „Beszámoló a 2023. évi költségvetési rendelet elfogadásáig 

teljesített bevételek és kiadások alakulásáról” lenne.  

Javasolja, hogy a képviselő-testület sürgősséggel tárgyalja meg nyilvános ülésén az alábbi napirendi 

pontot: 

 

1.) Beszámoló a 2023. évi költségvetési rendelet elfogadásáig teljesített bevételek és kiadások 

alakulásáról 

     Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Megkérdezi, kinek van kérdése, hozzászólása, más javaslata. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 18/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi napirendi pontot 

sürgősséggel tárgyalja nyilvános ülésen: 

 

1.) Beszámoló a 2023. évi költségvetési rendelet elfogadásáig teljesített bevételek és kiadások 

alakulásáról 

     Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő, valamint a sürgősséggel elfogadott 

napirendi pontokat tárgyalja meg. 

 

Megkérdezi, kinek van kérdése, hozzászólása, más javaslata. 
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Kérdés, hozzászólás, más javaslat nem volt. Szavazásra bocsátja a nyilvános ülés napirendjének 

elfogadását az általa javasoltak szerint. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 19/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi napirendet tárgyalja 

nyilvános ülésen: 

 

NAPIREND: 

 

1.) Beszámoló a polgármester két ülés között végzett munkájáról 

               Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

2.) Beszámoló az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 

Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

3.) Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

4.) Javaslat az önkormányzat 2022. évi II. módosított költségvetési rendelet elfogadására  

Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

5.) Javaslat az önkormányzat 2023. évi költségvetésének elfogadására  

Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

     6.) Beszámoló a 2023. évi költségvetési rendelet elfogadásáig teljesített bevételek és 

kiadások alakulásáról 

          Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

     7.) Javaslat az önkormányzat vagyonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól 

szóló rendelet módosítására  

          Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

     8.) Javaslat a közművelődésről szóló rendelet módosítására  

Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

     9.) Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének a közterületek 

elnevezésének. valamint az elnevezésük megváltoztatására irányuló kezdeményezés és a 

házszám-megállapítás szabályairól szóló 10/2014. (IX.12.) önkormányzati rendeletének 

módosítására 

         Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

  10.) Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatásról szóló rendelet módosítására 

          Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit  

 

  11.) Javaslat a 2023. évi lakossági vízszolgáltatás támogatás igénylés benyújtására 

         Előadó: Knopf Antal polgármester 
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12.) Javaslat a Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023. évi nyári zárvatartás idejének 

elfogadására 

       Előadó: Knopf Antal polgármester 

13.) Javaslat a Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023/2024-es nevelési évre történő óvodai 

beiratkozás idejének elfogadására  

       Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

14.) Javaslat az éves közbeszerzési terv elfogadására 

        Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

15.) Kérdések, interpellációk  

 

 

A képviselő-testület megkezdi a napirendi pontok tárgyalását. 

 

 

1.) Beszámoló a polgármester két ülés között végzett munkájáról 

         Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Elmondja, hogy Tóth Sándor György, a Tabi Járási Hivatal megbízott vezetője egy bemutatkozó 

megbeszélésen járt Bábonymegyeren. Szintén meghívást kapott ő is egy egyeztető megbeszélésre a 

Tabi Járási Hivatalba. Hivatalvezető úrnak megköszöni előre is segítőkészségét és jövőbeli 

munkájához jó egészséget, sok sikert kíván. Megbeszélésen vett részt a Tabi Munkaerőpiaci 

Központban. Március 1-jétől indul az új hosszabb időtartamú közmunka program, ami novemberig 

30-ig fog tartani, 6 fő közfoglalkoztatottal. Részt vett a Tabi Családsegítő Központ, a Védőnői 

Szolgálat és a Gyámhatóság közös rendezvényén. A rendezvényen előadást tartott Puskásné Dienes 

Andrea óvodavezető, akinek gratulál a precíz, szakértő eladásához. Ő maga is hozzászólt a helyi 

problémák javítása érdekében. Folyamatos egyeztetés alatt van a Top Plusz Élhető település 

pályázat tervezése, valamint elkezdődött a VP6-7.2.1.1-21- Külterületi helyi közutak fejlesztése 

című pályázat. Egyeztető megbeszélésen vett részt az Erdőfelügyelettel a jövő évi tervekről és 

kötelező munkálatokról. Az 1948/49-es forradalom és szabadságharc emlékére rendezendő 

ünnepségük szervezési, előkészületi munkái folyamatosan zajlanak. Az ünnepség keretén belül 

átadásra fog kerülni a „Bábonymegyer Községért” kitüntetés Formadi Józsefné, Kátai Kálmánné és 

Puskár József részére. „Bábonymegyer Községért Díszpolgára” kitüntetés Witzmann Mihály 

országgyűlési képviselő úr részére is szintén átadásra fog kerülni. Munkatársaival és 

szakemberekkel együtt átnézték a faluházat. Sajnos a konyha nagyon elavult, a vizesblokk is 

felújításra szorul. Az épület kimeszelése, festése már nagyon időszerű lenne. Paksi István, a régi 

tejcsarnok bérletét felmondta. A kulcsot visszaadta. Az épület állapota sürgős felújításra szorul. A 

tető beszakadt. Az ajtó és ablakok cseréje feltétlenül szükséges.  Nem tűr tovább halasztást a 

Bábonymegyeri orvosi rendelő tetőfelújítása sem. Bármikor beszakadhat. Ez a Rudnay utca 29. 

számú épület. Amit lehet, azt önerőből megoldanak, de pályázati lehetőségeket is keresniük kell. 

Bábonymegyer első játszóterét nagy örömmel vették igénybe a gyermekek. A szülőknek sok jó 

ötletük van a játszótér fejlesztésében, karbantartásában. Megköszöni a szülők segítőkészségét. A 

megyeri játszótér a 602 helyrajzi számon a közparkban elbírálás alatt van. Úgy látja a játszótér 

igazik küzdőtér lett. Küzdenek az illegális szemétlerakók felszámolásával. Napi problémát okoz, 

amit csak közös erővel tudnak megoldani. A köztereken az önkormányzat dolgozói folyamatosan 

gyűjtik a szemetet. El is vitetik a Somi Regionális Hulladékkezelő Központba. Sajnos a 

magánterületekről nem tudják elvitetni, nincs rá kapacitásuk. Kritikus területek a Som-

Bábonymegyer határvonal, az alsóhegy zártkert és a Béke utca. Örömmel tapasztalják, hogy egyre 

több lakos segít, egyre több utca tisztul meg. A Kereskedelmi és Hitelbank Zrt. munkatársai 
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kihelyezett ügyfélfogadást tartottak és még fognak is tartani az önkormányzat épületében. A 

lombhulladék kihelyezésének időpontja március 19-e, melyről a lakosság tájékoztatása megtörtént a 

facebook-on. A lakosság továbbá tájékoztatva lett az új adózási formáról. A 65. év felettiek 

örömmel vették tudomásul, hogy nem kell adót fizetniük. Március 8-án az óvoda és az iskola női 

dolgozóit nőnap alkalmából köszöntötte. Találkozott a Somogy Megyei cserkészeti vezetőkkel, 

érdekes megbeszélést tartottak. Meg fogják őket hívni Bábonymegyerre. A történelmi egyházak 

vezetőivel is tárgyalt a közös munkákról, feladatokról. Megköszöni az együttműködő segítségeiket, 

rendezvényeken mindig aktívan részt vesznek.  

 

Megkérdezi, kinek van kérdése, hozzászólása.  

 

Ligeti László képviselő: 

Polgármester úr említette, hogy egyeztetett különböző emberekkel. Ezzel kapcsolatban szeretne 

kérni részletesebb tájékoztatást.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy melyikre gondolt. 

 

Ligeti László képviselő: 

Igazából őt mindegyik érdekelné, hogy kikkel sikerült beszélni. De nem azt kéri, hogy most, 

kapásból adjon tájékoztatást. Szeretne aktívabban részt venni a falu életében, ahogy régebben is 

tette. Régebben sok mindenről értesült, most kevesebb mindenről tud. Ilyen szempontból tudott 

valakivel beszélni, egyeztetni. Azt szeretné kérni, hogy kicsit konkrétabb dolgokat tájékoztatásul 

mondjon el. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni Ligeti László képviselő úr hozzászólását. Elmondja, hogy ma munkanap van, 

egyeztessenek időpontot és akkor bármilyen témában szívesen áll majd rendelkezésére. Képviselő 

úr egy-két ülésről hiányzott, ezért most örömmel tapasztalja, hogy megtisztelte őket a jelenlétével. 

 

Ligeti László képviselő: 

Amin tud, azon részt vesz. 

 

Horváth János képviselő: 

Azt szeretné megkérdezni, hogy a két ülés között mennyi pénzt költött az önkormányzat. Sosem 

kaptak erről a 3 és fél év alatt beszámolót. Halvány gőzük sincs, hogy mire mennek el a pénzek.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Köszöni a kérdést, megkéri Horváth János képviselőt, hogy kicsit konkrétabban kérdezzen. 

 

Horváth János képviselő: 

Az a baj, hogy konkrétabban nem tudja megkérdezni, mert le lett tiltva, hogy a hivataltól 

kérdezhessen. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkéri Horváth János képviselőt, hogy ne személyeskedjen. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Azt, hogy mennyit költött az önkormányzat, azt bármelyik képviselő, munkanapokon adott 

ügyintézőhöz bemehet és megkérdezheti. Egyébként az előterjesztések között lesz egy beszámoló a 

költségvetési rendelet elfogadásáig az átmeneti gazdálkodásról, amiben benne van, hogy mi az, amit 

költöttek és mennyi pénzt kaptak. Az nem igaz, hogy nem tehet fel kérdést. Egyébként 
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félretájékoztatta a település lakóit a facebook-on. A kollégák megmutatták neki. Ő nem azt mondta, 

hogy nem tehet fel kérdéseket, hanem azt, hogy ha bárkinek kérdése van, akkor neki küldjenek egy 

e-mailt és ő majd egyeztet a hivatal dolgozóival és úgy fog válaszolni. Az sem igaz, hogy soha nem 

kapott választ a feltett kérdéseire. Emlékezzen, hogy két hosszú levelet írtak Ligeti László képviselő 

úrral és mind a kettőre teljes körű választ adott. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszony kiegészítését. 

 

Horváth János képviselő: 

Annyit szeretne hozzátenni az elmondottakhoz, hogy másfél hónapja elküldött egy e-mailt. A Szent 

István utca 57-58. házszám előtt csúszik lefele a part, dől ki a kerítés, amiről a mai napig nem 

kapott választ. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Az e-mailt továbbította a műszaknak. Utána fog nézni.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi Horváth János képviselőtől, hogy miért írja ki a facebookra, hogy milliókat kapnak a 

dolgozók.  

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja az 1. napirendi ponthoz tartozó 

előterjesztés szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 20/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester két ülés között 

végzett munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

2.) Beszámoló az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 

     Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 2. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 21/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester átruházott 

hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót elfogadja. 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

3.) Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

     Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 3. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 22/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról szóló jelentést tudomásul veszi: 

 

149/2022. (XI.21.) számú képviselő-testületi határozat, 

150/2022. (XI.21.) számú képviselő-testületi határozat, 

8/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat, 

9/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat, 

11/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat, 

13/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat, 

14/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat, 

17/2023. (II.08.) számú képviselő-testületi határozat. 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

4.) Javaslat az önkormányzat 2022. évi II. módosított költségvetési rendelet elfogadására  

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Varga Margit pénzügyi vezető asszonyt az előterjesztés ismertetésre. 

 

Varga Margit pénzügyi vezető: 

Annyit szeretne hozzáfűzni az előterjesztéshez, hogy a tényadatokra áll rá a módosított előirányzat. 

Az állami támogatás az EBR-es kincstári felmérés alapján többlet, működési bevételek szintén 

nagyobb összegben valósultak meg. A közhatalmi bevételek szintén emelkedtek. Az adóbevétel 

több volt, mint a tervezett. A dologi kiadások az infláció következtében emelkedtek, ezért a dologi 

kiadásokat is meg kellett emelni. Igazából átcsoportosítások történtek a beruházás, felújítás 

sorokon. Ebből kifolyólag a tartalék összege is módosult. Ezek már majdnem tényadatok, igazából 

ezeket így már el lehet fogadni. Alá tudják támasztani könyvelési bizonylatokkal, alap 
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bizonylatokkal. Ez így teljesen korrekt.  

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Annyit szeretne hozzáfűzni, hogy minden átvezetésnek meg van a jogi alapja. Vannak olyanok, 

melyeket a képviselő-testület a képviselő-testületi ülésen hagyott jóvá. Az állami normatíva pedig a 

központi költségvetésből jött. Mindegyiket bizonylatokkal alátámasztható, ahogyan azt pénzügyi 

vezető asszony is elmondta.   

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 4. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti rendelet-tervezet elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megalkotta Bábonymegyer Község Önkormányzata 

Képviselő testületének 1/2023. (III.13.) rendeletét az önkormányzat 2022. évi költségvetés 

módosításáról. 

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

5.) Javaslat az önkormányzat 2023. évi költségvetésének elfogadására  

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Varga Margit pénzügyi vezető asszonyt az előterjesztés ismertetésre. 

 

Varga Margit pénzügyi vezető: 

A rendelet-tervezet 306.117.000,- Ft-ban állapítja meg a bevételeket és a kiadásokat. A bevételek 

azok több tételből tevődnek össze. Az állami támogatás az feladat finanszírozáson alapul, ahogy 

eddig is. Ott kismértékű emelkedés volt. Ami új elem, hogy felmérték a közvilágítás fenntartásának 

költségeit és arra 8.460.000,- Ft kiegészítő támogatást kapott az önkormányzat. Ez így 84.697.000,- 

Ft, a felhalmozási célú támogatás 32.763.000,- Ft, ami a vis maior támogatást és a külterületi utak 

másik felét tartalmazza. Az egyik fele 2022-ben le lett írva, így a másik felét várják 2023-ban. A 

közhatalmi bevételekre 27.000.000,-Ft-ot terveztek az előző évi adatok alapján.  

A maradvány 147.580.000,- Ft, amiből a felhalmozási célú maradvány, ugye amiket beruházásra 

fordítanak az 90.000.000,- Ft, a működési 57.000.000,- Ft.  

A kiadások, melyek közül a személyi juttatások 60.756.000,- Ft. Itt a törvény által előírt 

béremeléseket a minimál bér és a garantált bérminimum alapján állapították meg. A 

pedagógusoknál a kormányrendelet alapján történt a béremelés. A munkáltatói terhek, a szociális 

hozzájárulási adó 13% maradt az előző évhez képest.  

A dologi kiadások között vannak: bankköltség, közüzemi díj, posta költség, internet, biztosítások, 

nyomtatvány- és irodaszerek, riasztók felügyeleti költsége. Ha megnézzük a számokat az előző 

évhez képest csökkenést mutat. Költséghatékony gazdálkodást terveztek, visszafogott működést.  

A következő sor a működési célú kiadások, ez államháztartáson belüli és kívüli. 

Az államháztartáson belüli főleg többcélú. A Koppány-völgye Többcélú Kistérségi Társulásnak 

átadott pénzösszeg, ami 817.000,-Ft. A csapadékvíz elvezető rendszernek a fel nem használt része, 

ami egy nagyobb tétel, azt vissza kell fizetniük, ami 3.896.000,- Ft. Kisebb tételek vannak még, 

amiket az államnak vissza kell fizetni, mivel a mutatók nem úgy teljesültek, ahogyan azt várták.  
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Tartalék 15.100.000,- Ft, ami arra szolgál, hogy ha az infláció nőne, vagy egyéb váratlan esemény 

bekövetkezne, akkor azokra lehet fordítani. 

A beruházások 68.988.000,- Ft összegben lettek tervezve, a felújítási kiadásokra 63.565.000,- Ft lett 

tervezve. Az államháztartáson belüli megelőlegezés visszafizetése az egy csoda, az 3.363.000,- Ft, 

ami azt jelenti, hogy év végén kapják ezt az összeget az államtól megelőlegezés címén. Ezt az 

összeget a 2022-es év bevételébe beteszik és ilyenkor pedig a 2023-as év kiadásába kell 

szerepeltetni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni a Tabi Közös Önkormányzati Hivatal, Varga Margit pénzügyi vezető, a pénzügyi 

beosztottak munkáját. Igen precíz, mint mindig. 

 

Ligeti László képviselő: 

Megkérdezi, hogy a közel 4 millió Ft-ot, amit vissza kell az önkormányzatnak fizetnie, azt nem 

tudták volna felhasználni. Folytatásként nem lehetett volna ebből a pénzből a lefolyót lejjebb vinni, 

vagy az óvodánál megcsinálni azt a kis átereszt. Fel tudták volna használni ezt a megmaradt 

összeget, hogy ne kelljen visszautalni.   

 

Varga Margit pénzügyi vezető: 

Igazából ez jogos kérdés. Itt meg voltak a szerződések és a számlák, hogy mire lehet ezt konkrétan 

felhasználni. Az a gond, hogy ezek a pályázatok annyira kötöttek, hogy ha azon túl csinálnak 

valamit, azt már nem fogják elfogadni. Igazából ezt a projektmenedzser tudná megmondani, hogy 

mi volt a műszaki kiírás.  

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Annyi kiegészítést szeretne hozzátenni, hogy amikor egy beruházás megvalósul, akkor egy kicsit 

magasabbra kell tervezni az összeget egy adott projektnél, mert kitudja milyen áremelkedések 

lesznek. Nehogy ez miatt esetleg az önkormányzatnak mínusza legyen. Amit pénzügyi vezető 

asszony mondott, a műszaki tartalmon már nem lehet módosítani. Arra adta be az önkormányzat, 

amit meg szeretett volna valósítani. Igaz, hogy a vége felé esetleg már látszott, hogy maradt belőle 

pénz, de azt már nem lehetett arra a beruházásra felhasználni. Amit tudtak, azokat beletették. Ezt 

mind számlákkal kell igazolni, a műszaki tartalmat is. Ha ettől eltérnek, akkor visszafizetési 

kötelezettség van. Elég nehéz így tervezni, főleg most ebben a gazdasági helyzetben.  

 

Ligeti László képviselő: 

A temetkezési segély már sok éve 20.000,- Ft. Ugyanennyi lett tervezve most is. Megkérdezi, hogy 

ezen tudnának-e változtatni, hogy több legyen a 20.000,- F-nál. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Jelen pillanatban most a költségvetés elfogadásánál nem. De ha úgy dönt a képviselő-testület, akkor 

egy felhatalmazást adnak a hivatalnak, hogy készítsék elő a helyi rendeletük módosítását. Ez a 

szociális rendeletben van, hogy milyen támogatásokat adnak a lakosoknak. Ha a képviselő-testület 

úgy gondolja, hogy ezen változtatni szeretnének, akkor a következő testületi ülésen meg lehet 

tárgyalni a szociális rendelet módosítását.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni Ligeti László képviselő felvetését. Egyetért vele. Tényleg az a 20.000,- Ft elég csekély 

a mai világban. Jegyző asszony és a pénzügy hatáskörébe utalják, hogy ha módjuk lesz rá, akkor 

módosítani fognak természetesen felfelé. 
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Horváth János képviselő: 

Látta a költségvetést. A helyi civil szerveztek kimaradtak a támogatásokból, de falun kívül a 

Katolikus Karitász és a KEK nem. Ezt nem tartja jónak, hogy a helyi dolgozókat, civil szervezeteket 

nem támogatják. Nem fog jó fényt vetni az önkormányzatra. Megkérdezi, hogy lesz-e rá lehetőség, 

tervezik-e, hogy támogatni fogják a helyi civil szervezeteket. Tavaly 850.000,- Ft támogatási összeg 

volt tervezve, melyből 650.000,- Ft-ot kaptak a helyiek. Látja, hogy megcsappant a külső 

támogatás, de inkább a helyi szervezeteket kellene támogatni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni Horváth János képviselő úr kérdését. Természetesen a helyi szervezeteket is támogatni 

fogják kérelmeik, rendezvényeik, benyújtott igényeik alapján, továbbá anyagi lehetőségeik 

függvényében. A jelenlegi energiaárak miatt 196 Ft/kWh-ra emelkedett az áram. Elsődleges a 

közvilágítás fenntartása. Az intézményekben a gázfűtést megszüntették. A tűzifa ellátás sem 

ingyenes. 

 

Horváth János képviselő: 

A villanytámogatásba, közvilágításba beszáll az állami normatíva. Ő ezt átnézte, erre nem kellene 

hivatkozni. Valójában valamiből többet kell fizetniük, de van itt szerinte olyan, amiből a helyieket 

támogatni tudnák. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Egyetért képviselő úrral, de majd a képviselő-testület fogja eldönteni a beadott kérelmek alapján. 

Megkérdezi Horváth János képviselő urat, hogy egyetért-e a válasszal. 

 

Horváth János képviselő: 

Igen, egyetért. 

 

Ligeti László képviselő: 

Volt olyan, hogy elemi kárt elszenvedettek kaphattak különböző segélyeket. Véleménye szerint 

elemi kárnál ne azt vizsgálják, hogy mennyi az összjövedelem a családban, hanem, ha tudnak 

segíteni, akkor segítsenek. Vegyék ki a 150.000-180.000,- Ft támogatást a jegyzet részéből.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni Ligeti László hozzászólását. Eddig is megtett mindent az önkormányzat. Úgy gondolja, 

hogy képviselő úr olyanokra gondol, hogy ha valakinek leég a háza, akkor azonnali elhelyezés 

szükséges. Sajnos ilyenre is volt már példa. Természetesen mindent megtesznek képviselő-testületi 

döntés alapján a pénzüggyel egyeztetve.  

 

Kónyáné dr. Zsarnovzsky Judit jegyző: 

A szociális törvény behatárolja a támogatás mértékét. Nem véletlenül abba a kategóriába tartozik. A 

vagyoni, jövedelmi viszonyokat is vizsgálni kell. Ez alapján van megállapítva, hogy mennyi a 

támogatás, ami adható. Akinek magasabb a jövedelme, az ebből kiesik. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Annyi kiegészítést tesz, hogy amikor leégett a Dózsa György utca 10. számú ház, akkor a családot 

elhelyezték önkormányzati épületben. Segítettek nekik a Karitászon és a Vöröskereszten keresztül, 

adománygyűjtésben, ruhagyűjtésben, élelemben és a háztető megjavításában is. Mindent megtettek, 

hogy visszaköltözhessenek az otthonukba.  

 

Ligeti László képviselő: 

Ha ez törvény, akkor törvény nem tudnak vele mit csinálni.  
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Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy van-e még kérdés, hozzászólás. 

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja az 5. napirendi ponthoz tartozó 

előterjesztés szerinti rendelet-tervezet elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megalkotta Bábonymegyer Község Önkormányzata 

Képviselő testületének 2/2023. (III.13.) rendeletét az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről.  

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

6.) Beszámoló a 2023. évi költségvetési rendelet elfogadásáig teljesített bevételek és kiadások 

alakulásáról 

     Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 6. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 23/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

A 2023. évi költségvetés elfogadásáig teljesített bevételek és kiadások alakulásáról készült 

beszámolót 20 718 e Ft bevétellel 30 263 e Ft kiadással elfogadja. 

 

Felelős:     Knopf Antal Tibor polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

7.) Javaslat az önkormányzat vagyonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól szóló 

rendelet módosítására  

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszonyt az előterjesztés ismertetésére. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Azért kell a képviselő-testületnek módosítani ezt a rendelet, mert a művelődési ház használatáért 

beszedendő díjat szeretnék rendezni. Az viszont ennek a vagyonrendeletnek a részét képezi. 

Megkapták, hogy mi az az összeg, amire fel szeretnék emelni a díjat és ennek megfelelően 

készítették el a vagyon rendelet módosítására a javaslatot. A faluházba a kereskedelmi 



11 

 

tevékenységet folytató vállalkozók által fizetendő díj az 5.000,- Ft/nap lenne. Magánszemélyek 

számára történő fizetendő bérleti díj szintén 5.000,- Ft/nap lenne. Rendezvény esetén pedig 20.000,- 

Ft/nap/alkalom. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Horváth János képviselő: 

Véleménye szerint a helyi bérlőknek ingyen adják oda, ne 5.000,- Ft-ért a másoknak meghatározott 

összegekkel egyetért. 

 

Tengler Zoltánné alpolgármester: 

A megemelkedett rezsi árak mellett nem engedhetik meg maguknak, hogy ingyen adják oda. 

Megjegyzi, hogy ha például egy család odavisz 50 főt, akik használják az áramot, a villanyt, a vizet. 

Ha az 50 emberből minden ember csak 2-szer elmegy a mosdóba az mennyi rezsi költség. Ha 

megteheti magának valaki, hogy egy ekkora rendezvényt tartson, akkor az 5.000,- Ft nem fogja 

földhöz vágni, hogy kifizesse.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Módosító indítványként föl kellene tenni szavazásra, hogy annyival szeretné kiegészíteni a rendelet-

tervezetet a képviselő úr, hogy a bábonymegyeri, igazoltan helyi lakosoknak ingyen adja 

használatba az önkormányzat a kultúrházat. Ezt meg kell szavaztatni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy ki ért egyet Horváth János képviselő úr javaslatával, hogy a helyi lakosok a 

kultúrházat ingyen használhassák.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 1 igen szavazattal, 3 nem szavazattal és 1 tartózkodással nem szavazta meg a 

módosító indítványt.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Szavazásra bocsátja a 7. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés szerinti rendelet-tervezet 

elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal és 1 tartózkodással megalkotta Bábonymegyer Község 

Önkormányzata Képviselő testületének 3/2023. (III.13.) rendeletét az önkormányzat 

vagyonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól szóló 10/2003. (X.27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
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8.) Javaslat a közművelődésről szóló rendelet módosítására  

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszonyt az előterjesztés ismertetésére. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Újból módosítani kell a közművelődésről szóló rendeletet. 2022. márciusi testületi ülésükön már 

módosították a rendeletet. Viszont ellenőrzést kaptak a Kormányhivataltól, akik pontosítást kértek, 

hogy a rendeletben mit kell szabályozni. Az alaprendelet nem tartalmazta, hogy mi a 

közművelődési alapszolgáltatás és ez jogszabályi előírás. Minden egyes rendeletnek ezt 

tartalmaznia kell. A tervezet 5. szakasz 2. bekezdésében szerepel, hogy mi is az a közművelődési 

alapszolgáltatás, amit a településen végez az önkormányzat. A következőbe pedig, hogy milyen 

alapszolgáltatások megszervezésének keretében tudja ezeket biztosítani. Ez a két módosítás lenne, 

amit a rendeletben szerepeltetni kell és 5 db rendelkezés, amik az idő múltával hatályukat 

vesztették, ezért ezeknek már nem kell, hogy szerepeljenek a rendeletben. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Szavazásra bocsátja a 8. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés szerinti rendelet-tervezet 

elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megalkotta Bábonymegyer Község Önkormányzata 

Képviselő testületének 4/2023. (III.13.) rendeletét a közművelődésről szóló 3/2022. (II. 25.) 

önkormányzati rendeletének módosításáról. 

 

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

9.) Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének a közterületek 

elnevezésének. valamint az elnevezésük megváltoztatására irányuló kezdeményezés és a 

házszám-megállapítás szabályairól szóló 10/2014. (IX.12.) önkormányzati rendeletének 

módosítására 

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző 

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszonyt az előterjesztés ismertetésére. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatnak 2014-ben alkotott rendelete szabályozza ezt, azóta sok 

változás volt. A Kormányhivatal észrevétellel élt, hogy a rendeletben mindenképpen a mai 

helyzetnek megfelelő rendelkezéseket kell szabályozni. Az első, hogy annak idején az 

önkormányzatokról szóló jogszabálynak ma már nem az a száma, ami annak idején volt; valamint 

kis változásokat kellett még benne megejteni a jogszabályi megfeleléseknek megfelelőnek. Az 

alaprendelet 1. szakaszában kicserélték a Mötv. elnevezését, valamint ami már okafogyottá vált, 

azok hatályon kívül helyezését javasolja. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 
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Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 9. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti rendelet-tervezet elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megalkotta Bábonymegyer Község Önkormányzata 

Képviselő testületének 5/2023. (III.13.) rendeletét a közterületek elnevezésének, valamint az 

elnevezésük megváltoztatására irányuló kezdeményezés és a házszám-megállapítás 

szabályairól szóló 10/2014. (IX.12.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

10.) Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatásról szóló rendelet módosítására 

     Előadó: Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit  

 

Knopf Antal polgármester: 

Felkéri Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszonyt az előterjesztés ismertetésére. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

A településnek határozott idejű szerződése volt Takács Lajos egyéni vállalkozóval, aki elvégezte ezt 

a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz szippantását, majd elvitte a DRV Zrt.-hez ahol 

ártalmatlanították. A gazdasági körülmények miatt neki is megnövekedtek a költségei. Az átmeneti 

gazdálkodásról szóló kormányrendelet alapján annak idején az állam úgy döntött, hogy 2013. július 

1-jét megelőző időszakban alkalmazott díjat nem lehet megemelni. Ennek a díjnak az összege 

mellékletként szerepel a rendeletben. Ezért a díjért már Takács Lajos egyéni vállalkozó nem tudja 

elvállalni a munkát, mert neki is többlet költségei keletkeztek. Megkeresték a Katasztrófavédelmi 

Igazgatóságot, mert ha nincs ilyen ellátás a településen, akkor nekik kell közbelépniük. Az 

egyeztető tárgyalások lezajlottak. A hat település polgármesterei részt vettek ezen a megbeszélésen 

Pécsen, ahol sikerült megegyezniük. Az a döntés született, hogy 2023. február 20-tól 2024. február 

20-ig kijelölte Katasztrófavédelmi Igazgatóság Takács Lajos egyéni vállalkozót ezen tevékenység 

elvégzésére. Ami az önkormányzati rendeletben van lakossági díj és amit a vállalkozó szeretne 

beszedni, a kettő közötti különbözetet az állam meg fogja téríteni. Az önkormányzatnak ebből 

többlet költsége nem lesz. A Tabi Közös Önkormányzati Hivatalnak lesz egy kicsit több 

adminisztratív munkája. Ezt az 1-es és a 2-es számú mellékletbe be kell illeszteni, ezért szükséges a 

rendeletet módosítani. 

   

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 10. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti rendelet-tervezet elfogadását. 

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megalkotta Bábonymegyer Község Önkormányzata 

Képviselő testületének 6/2023. (III.13.) rendeletét a nem közművel összegyűjtött háztartási 

szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatásról 2/2014. (II.6.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

(Az írásos előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 
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11.) Javaslat a 2023. évi lakossági vízszolgáltatás támogatás igénylés benyújtására 

        Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Ismerteti a határozati javaslatot, majd megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 11. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 24/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 2023. évi lakossági 

ivóvíz- és csatornaszolgáltatás támogatás igénylés benyújtására vonatkozó előterjesztést és az alábbi 

döntést hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. évi lakossági víz- és 

csatornaszolgáltatás díjának kiegészítésére pályázatot nyújt be a Magyar Államkincstár felé.  

 

A Képviselő Testület meghatalmazza a polgármestert az állami támogatás igénylésének 

benyújtására és a pályázattal kapcsolatos teendők lebonyolítására.  

 

Felelős:    Knopf Antal polgármester 

    Varga Csaba ügyintéző 

Határidő: 2023. március 20. 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

12.) Javaslat a Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023. évi nyári zárvatartás idejének 

elfogadására 

       Előadó: Knopf Antal polgármester 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Ligeti László képviselő: 

A régi időkben nem egy egész hónapot volt zárva az óvoda. Megkérdezi, hogy a szülőkkel 

beszéltek már erről, hogy arra az egy hónapra a gyermekek elhelyezését meg tudják majd oldani. 

Ezzel kapcsolatban volt már előzetes felmérés. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy ki ért egyet azzal, hogy Puskásné Dienes Andrea óvodavezető asszonynak 

átadják a szót. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal egyetért. 
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Puskásné Dienes Andrea óvodavezető: 

Felmérték azokat a gyermekeket, akiknek a szülei dolgoznak. Nem látják indokoltnak, hogy az 

óvoda nyitvatartása a nyári időszakban meghosszabbodjon. 2021. szeptember 1-je óta az óvoda 

vezetője és úgy gondolja, hogy a szülők meg tudják oldani a gyermekek elhelyezését. Erről 

polgármester úrral is egyeztetett. A szülői értekezletet megtartották a nevelési év második 

félévében, ahol a szülők tájékoztatása megtörtént, jegyzőkönyv is készült róla. Polgármester úr is 

meg volt hívva az értekezletre. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Tájékoztatja Ligeti László képviselő urat, hogy az óvoda minden egyes szülői értekezletén részt 

szokott venni. A szülők segítőkészek, az óvoda szakmai munkájával mindannyian elégedettek, 

ahogy ő is. De ha képviselő úr is érdeklődik, akkor megkérik, hogy ő is menjen el a szülői 

értekezletre. 

 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása.  

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 12. napirendi ponthoz tartozó 

előterjesztés szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 25/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Javaslat a 

Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023. évi zárva tartás idejéről szóló előterjesztést és az alábbi 

döntést hozta: 

Bábonymegyer Község Önkormányzata az óvoda 2023. évi nyári zárva tartásának idejét az alábbiak 

szerint határozza meg: 

2023. augusztus 01. – 2023. augusztus 31. napjáig. 

A Képviselő-testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a döntésről a szülőket értesítse. 

Felelős:     Knopf Antal polgármester (határozat közlése) 

      Puskásné Dienes Andrea intézményvezető (szülők tájékoztatása)  

Határidő: 2023. március 15. (határozat közlése, szülők tájékoztatása) 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 

13.) Javaslat a Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023/2024-es nevelési évre történő óvodai 

beiratkozás idejének elfogadására  

       Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 13. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  
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A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 26/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Javaslat a 

Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 2023/2024-es nevelési évre történő óvodai beiratkozás idejéről 

szóló előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

Bábonymegyer Község Önkormányzata az óvodai beiratkozás időpontját az alábbiak szerint 

határozza meg: 

2023. április 25 – 26. napján 8.00 – 15.30 óráig. 

Pótbeiratkozás: 2023. május 10. napján 8.00 – 15.30 óráig. 

Az óvodai beiratkozás helyszíne:  

Bábonymegyeri Napsugár Óvoda 8658 Bábonymegyer, Szent István u. 44. 

Felelős:      Knopf Antal polgármester (határozat közlése, hirdetmény közzététele) 

       Puskásné Dienes Andrea intézményvezető (hirdetmény közzététele)  

Határidő: 2023. március 15. (határozat közlése) 

                  2023. március 24. (hirdetmény közzététele). 

 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

14.) Javaslat az éves közbeszerzési terv elfogadására 

       Előadó: Knopf Antal polgármester 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Kérdés, hozzászólás nem volt. Szavazásra bocsátja a 14. napirendi ponthoz tartozó előterjesztés 

szerinti döntés, illetve határozati javaslat elfogadását.  

 

A szavazásban 5 fő képviselő vesz részt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzata Képviselő-testületének 27/2023. (III.9.) számú 

határozata: 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bábonymegyer Község 

Önkormányzatának 2023. évi közbeszerzési tervét megtárgyalta és jelen előterjesztés melléklete 

szerint jóváhagyja. 

 

Bábonymegyer Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy 

gondoskodjon a közbeszerzési terv feltöltéséről. 

 

Felelős:     Knopf Antal polgármester 

                  Gaál Henrietta projektmenedzser 

Határidő: értelem szerint, azonnal 
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(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

15.) Kérdések, interpellációk  

 

Knopf Antal polgármester: 

Elmondja, hogy március 15-re meghívást kaptak a március 15-i tabi rendezvényre, kéri, aki tudja 

személyes jelenlétével tisztelje meg. Levél érkezett Palotai Istvántól, Rudnay Gyula utca 8. számú 

lakos azzal a javaslattal fordul a Képviselő-testületéhez, hogy a Bábonymegyer alsó szőlőhegy, 

alsóhegy 1317-es számú önkormányzati út mentén lévő hulladék elszállítását az idei lomtalanítással 

összehangolva segítene megoldani összegyűjtéssel. Társadalmi munkát szervezne. A faluba be 

kellene számítani önkormányzati traktorral, természetesen rendelkezésére állnak. Megnézték és 

valójában van ott illegális szemétlerakat, aminek a megszüntetését folyamatban kellene tenni. 

 

Megkérdezi, hogy kinek van kérdése, hozzászólása. 

 

Ligeti László képviselő: 

Látta, hogy a villanyóra szekrényt valaki beépítette. Az lenne a kérdése, hogy milyen feltételekkel 

lehet, hogy ez a pályázathoz kapcsolódó dolog-e. Erről szeretne tájékoztatást kapni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

A villanyóra szekrény beépítése természetesen az önkormányzati épület energetikai felújításán 

nyertek pályázathoz kapcsolódóan történt. Kéri, hogy a Tabi Közös Önkormányzati Hivataltól 

írásban kérje meg, hogy ezek a munkálatok hogy zajlottak le. 

 

Ligeti László képviselő: 

Szóban is elmondhatja polgármester úr egy pár szóban, nem szükséges írásban. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Írásban kéri. Szükséges volt, az a villanyóra szekrény, mert nem volt megfelelő. De ő nem 

szakember. 

 

Horváth János képviselő: 

Visszakapott Bábonymegyer Önkormányzata egy darab területet a nyimi szélen, ami tele van 

akácfával, ez a 076/4-es számú helyrajzi számú terület, amiről le lett termelve egy csomó akácfa. 

Úgy hallotta, hogy azt ő termelte le valamikor. De már meg van, hogy ki termelte ki és mikor. Arról 

szeretne tájékoztatást kérni, hogy az a vállalkozó miért kapta meg és termelte le a fát és hova lett. 

Ebből az önkormányzatnak megint kára lett, ezt úgy nevezik, hogy hűtlen kezelés. A Béke utca 

végén engedélyezve lett a fakivágás, ahonnan teherautó számra hordták el a fát. Ez így nem megy, 

az önkormányzat vagyonát ne adják át másoknak, mások húznak hasznot belőle. Ha kályhába 

kellene, hogy tényleg melegszenek vele, azt mondaná, rendben van. Sokan látták, hogy teherautóval 

vitték el a fát. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy a nyimi úton név szerint ki termelte ki a fát. 

 

Horváth János képviselő: 

Ágh Tamás termelte ki.  

  

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy önkormányzati tulajdonú erdőt termelt vagy ki, vagy a saját erdejét. 
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Horváth János képviselő: 

Önkormányzati tulajdonú erdőt. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi képviselő urat, hogy ő látta. Azt kéri, hogy azonnal tegyen feljelentést és visszautasítja, 

amit kiír, hogy a polgármester megengedte. Senki nem kap engedélyt fakitermelésre csak 

vállalkozó. 

 

Horváth János képviselő: 

Ágh Tamás akkor mondta el, amikor az Illéséket megfogták a rendőrök és a Tamásnak kellett 

mennie, mivel ő a bérlője annak a résznek, ahol lopták a fát. Akkor mondta a Tamás, hogy ő csak 

azt vágta ki, amit a testületet és a polgármester megengedett a nyimi szélen. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Ezt kikéri magának. Sem ő, sem a képviselő-testület nem adott rá engedélyt. Kéri, hogy tegyen 

rendőrségi feljelentést és vizsgáltassák ki az ügyet. Megkérdezi Horváth János képviselőt, hogy az 

első kérdésre adott választ elfogadja-e. 

 

Horváth János képviselő: 

Nem fogadja el, mert nem így kellene egy polgármesternek eljárnia.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi a képviselő-testület további tagjait, hogy elfogadják-e a válaszát. 

 

Tengler Zoltánné alpolgármester: 

Igen, elfogadja a választ. 

 

Gasparics Béla képviselő: 

Igen, elfogadja a választ. 

 

Ligeti László képviselő: 

Tartózkodik, mert egyik félnek sem tudja az igazát. Nem volt kint a helyszínen, nem látta. A 

rendőrségi feljelentést lehet, hogy nem csak egyedül Horváth János képviselőnek kellene 

megtennie, az egész testületnek ki kellene mennie a helyszínre és közösen megtenni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Szerinte ez rendőrségi kompetencia. Ha falopás történt, kéri, tegyék meg azonnal a feljelentést. 

 

Megkérdezi még egyszer, hogy ki ért egyet a válaszával. 

 

A képviselő-testület 3 igen, 1 nem és 1 tartózkodással egyetértenek Knopf Antal polgármester 

válaszával. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi Horváth János képviselő urat, hogy látta-e a Béke utcai fakitermelést, és ha igen, akkor 

ki végezte. 

 

Horváth János képviselő: 

Igen, fényképek is vannak róla. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Ki végezte. Név szerint szeretné tudni. 
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Horváth János képviselő: 

Majd a rendőrségen elmondja, maradjanak ennyiben.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi, hogy akkor miért nem tett feljelentést. Mikor történt ez időben. 

 

Horváth János képviselő: 

A polgármester aláírása volt a papíron, hogy termelhetik a fát, a polgármester papírja volt ott, hogy 

engedélyt adott rá. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Kikéri magának, visszautasítja. Mindenki tudja, hogy ő nem adott rá engedélyt. Szeretné látni ezt a 

papírt. Megkérdezi képviselő urat, hogy ő látta ezt a papírt. 

 

Horváth János képviselő: 

A rendőr látta. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Képviselő úr polgárőr is, megkérdezi tőle, hogy megtette-e már a feljelentést. 

 

Horváth János képviselő: 

Falubeliek tették meg az utcában. Nem. Ne sarkosítsák ki így a kérdést. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Tegye meg a feljelentést. 

 

Horváth János képviselő: 

Meg fogja tenni. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi képviselő urat, hogy elfogadja a választ vagy sem. 

 

Horváth János képviselő: 

Nem fogadja el. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Megkérdezi a képviselő-testület tagjait, hogy ki fogadja el a válaszát. 

 

3 igen, 1 nem és 1 tartózkodással elfogadják a Knopf Antal polgármester válaszát. 

 

Horváth János képviselő: 

A tanári földeket nem adták ki bérletbe a tengődi út mellett. A képviselő-testület úgy döntött, hogy 

helyi kisgazdák kapják meg. Megkérdezi, hogy kik ezek a kisgazdák, mert már el kellene kezdeni a 

földeket karbantartani. Aki megnyerhette volna, annak direkt nem lett odaadva. Ebből így 

pénzbevételük sincs ebben a nehéz gazdasági helyzetben. Megkérdezi, hogy meg vannak már ezek 

a kisgazdák, akik ezeket a földeket művelhetik. 

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Megkérdezi, hogy mik ezek a tanári földek. 
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Knopf Antal polgármester: 

Helyrajzi számot kér Horváth János képviselőtől. A felvetett kérdésére válaszolva, arról döntöttek, 

hogy nem adják ki és nem abban döntöttek, hogy kinek adják ki. De természetesen dönthetnek róla, 

hogy kinek adják ki.  

 

Horváth János képviselő: 

Ezt már ki kellett volna adni. A föld nem azt a célt szolgája, amire hivatott.  

 

Gasparics Béla képviselő: 

Igazat ad Horváth János képviselőnek, hogy azokat a földeket minél hamarabb rendezzék, hogy ki 

fogja megkapni. Természetesen nem most, de a munkálatokat el kell kezdeni.  

 

Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző: 

Megkérdezi, hogy az termőföld, mező vagy erdő. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Tájékoztatja Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit jegyző asszonyt, hogy jelen pillanatban kaszáló. Volt a 

Nemzeti Agrárkamara megbízottjánál és beszéltek ezekről a dolgokról, hogy az önkormányzat is 

megkaphatja az állami támogatást, ugyanúgy, mint egy bérlő. Természetesen művelni, kaszálni kell. 

 

Horváth János képviselő: 

A Haladás és a Hunyadi utcában nyertek 2-2 millió Ft-ot partrézsű és ároktisztításra, illetve 

átereszek tisztítására. A Haladás utcában megnézte, hogy ki vannak takarítva. Hogy lesz ez a 

továbbiakban csoportosítva, mik a tervek, hogy melyik rész lesz rendbe rakva.   

 

Knopf Antal polgármester: 

Látta képviselő úr a terveket. 

 

Horváth János képviselő: 

Nem kapta meg, csak a leiratot.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Az a kérése, hogy ha elkezdődnek a munkálatok és mivel a képviselő úr a közelben lakik, menjen 

majd oda és rendszeresen felügyelje. Az aggályait a munkálatok közben mondja majd el és 

folyamatosan tájékoztassa a képviselő-testület tagjait és őt is. Megkérdezi, hogy elvállalja-e a 

munkát. 

 

Horváth János képviselő: 

Igen, elvállalja. Természetesen, társadalmi munkában. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Ha megkezdődnek a munkálatok, akkor tájékoztatni fogja. Megköszöni képviselő úr segítségét, 

hogy elvállalta. 

 

Horváth János képviselő: 

A Rudnay Gyula utca 25-ben ment a csapadékvíz elvezető projekt az volt az ígéret, hogy a hátsó 

udvarrész meg lesz csinálva ott a civil szervezeteknek. Erre mindenki fogadkozott, hogy így lesz, 

úgy lesz. Sajnos nem lett. Nem tudja mi a probléma. Megkérdezi, hogy kell-e ebben segítség. 

Szerezzenek hozzá gépet, haveri alapon tegyék rendbe és kezdjenek el valamit csinálni. 

Megkérdezi, hogy mi az oka, hogy az nem lett megcsinálva. 
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Knopf Antal polgármester: 

Horváth János képviselő úr felvetésére válaszolva elmondja, hogy a Kadár Kft. vállalkozókkal 

társadalmi munkában szóbeli ígéretet tett, hogy ezzel is hozzájárulnának kicsit a rendezéshez. Ez a 

szóbeli ígéret még folyamatban van. Természetesen hozzá kell nyúlniuk. Természetesen képviselő 

úr is tudja, hogy minden épületük felújításra szorul. Felújításra szorul a kultúrházuk, a Rudnay 

Gyula utca 29. számú épület, a sportöltöző, az önkormányzat épülete. Képviselő úr is tudja, hogy az 

épületek mikor átadásra kerületek milyen állapotban voltak. Megkérdezi, hogy elfogadja-e a 

válaszát. 

 

Horváth János képviselő: 

Azóta semmi nem változott. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Ezt visszautasítja. 

 

Horváth János képviselő: 

Nem kell visszautasítani. Ők csinálták az orvosi rendelőt. Ugyanúgy van az a cserép. Ha ő nem 

igazítja meg, akkor senki. 

 

Knopf Antal polgármester: 

Amit önerőből tudnak, azt megcsinálják, amire pályázati pénzek kellenek, azt is meg fogják 

csinálni. Megkérdezi, hogy ki ért egyet a válaszával. 

 

A képviselő-testület 4 igen, 1 tartózkodással egyet ért Knopf Antal polgármester válaszával. 

 

Horváth János képviselő: 

A mai napig nem történik meg, hogy leüljenek és megbeszéljék a dolgokat. Nagyon sok okos dolgot 

lehetne csinálni társadalmi munkában. 

 

Tengler Zoltánné alpolgármester: 

Palotai István leveléhez annyit főzne hozzá, hogy elmentek megnézték a területet. Mind szép és jó, 

hogy a Palotai úr segíteni szeretne a szemét behordásában, de ami szemét oda kikerült az nem olyan 

szemét, amit a lomtalanításkor el fognak szállítani, hanem veszélyes hulladéknak minősül. Azt úgy 

kell megszervezniük, hogy azt el kell juttatni a megfelelő lerakó helyre, ebben tudna segíteni. Nem 

fogja elvinni a lomtalanító autó. Onnan mindjárt el kell szállítani a hulladéklerakóba. 

 

Gasparics Béla képviselő: 

Reményeik szerint hamarosan meg fog érkezni a traktorhoz a pótkocsi. Az önkormányzat el tudja 

majd szállítani ezt a szemetet. Akkor térjenek rá erre a dologra. Akkor ezt önerőből meg tudnák 

oldani és nem kellene ezért fizetni.  

 

Horváth János képviselő: 

Megkérdezi, hogy ez a 12 millió Ft-os eszközbeszerzés mikor fog célba érni. Már több mint egy éve 

folyamatban van, háromszor lett már módosítva. Mennek fel az árak. Megkérdezi, hogy mikorra 

érkeznek meg az eszközök.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Megköszöni a kérdést. Valóbban módosítva lett az eszközök leszállítása február 28-ig. Ezt a 

dátumot is meghaladták. Fel van szólítva természetesen a vállalkozó. Arra tettek ígéretet, hogy jövő 

hétre meg fogják hozni. Ha nem, akkor jogi lépéseket kell tenniük. Eddig csak figyelmeztetés 

történt. 
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Gasparics Béla képviselő: 

Az önkormányzati területeken van egy pár olyan fatuskó, ami kaszálás közben problémát okoz. 

Javítási költségekre gondol, nem mindent lehet észrevenni. Felajánlották társadalmi munkában, 

hogy azt a pár tuskót kiszednék nekik. Nem pénzért, hanem társadalmi munkában. 

 

Horváth János képviselő: 

Azt kellene megtudni, hogy mit szeretne kaszálni és azt a területet, akár egy gyalogtúrában 

átnézhetnék.  

 

Knopf Antal polgármester: 

Köszöni a kiegészítést és megköszöni Hergovics Ernő vállalkozónak a felajánlását. Nem először 

csinál társadalmi munkát a falu számára. A lakosság részéről egyre többen tesznek felajánlást, jól 

eső érzés, hogy egyre többen tesznek a faluért. 

 

Megköszöni a jelenlévőknek a részvételt és a hozzászólásokat. Megkérdezi, hogy más kérdés, 

interpelláció még van-e. 

 

Több napirendi pont, kérdés, interpelláció nem lévén, a polgármester megköszöni a részvételt és a 

nyílt ülést bezárja. 

 

 

    Kmft. 

 

 

 

              Kónyáné dr. Zsarnovszky Judit Knopf Antal 

                                jegyző polgármester 

 


